
Protokół nr XXXVI/2022 

z przebiegu XXXV Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie 

odbytej w dniu 28 grudnia 2022 r. 
 

Ad. 1. Otwarcie XXXVI Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

        Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Ćwiertniewicz o godzinie 10.00 otworzył 

XXXVI Sesję Rady Gminy w Trzebiechowie, stwierdził obecność 12 radnych Rady Gminy 

w Trzebiechowie. Jest to quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy. Umożliwia to 

przeprowadzenie ważnych wyborów oraz podejmowanie prawomocnych uchwał. Przywitał 

Panią Wójt Izabellę Staszak, Pana Zastępcę Bartłomieja Cybulskiego, Panią Dorotę 

Wołangiewicz Przewodniczącą Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

przeciwdziałania Narkomanii Radę Gminy, Panią Mecenas Aleksandrę Stobrawa, Panią 

Skarbnik Ewę Kulik i Sołtysów oraz Pana Krzysztofa Klibera kierownika Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Trzebiechowie. Pan Przewodniczący przypomniał wszystkim zgromadzonym, 

że sesja jest nagrywana i  rejestrowana.  

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie XXXVI Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach międzysesyjnych. 

4. Informacje Wójta Gminy o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trzebiechów na rok 2023. 

• odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

• odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, 

• odczytanie opinii komisji Rady Gminy w Trzebiechowie, 

• dyskusja nad projektem uchwały, 

• głosowanie uchwały budżetowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebiechów na lata     2023 – 2038.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości na terenie gminy Trzebiechów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Trzebiechów na 

lata 2023 – 2025. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych na 

terenie Gminy Trzebiechów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/246/2022 Rady Gminy w 

Trzebiechowie z dnia 28 czerwca 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

Gminę Trzebiechów porozumienia międzygminnego i przystąpienia do opracowania i 



wdrożenia Strategii Rozwoju Terytorialnego na lata 2022 - 2030 obejmującej  gminy 

Trzciel, Pszczew, Szczaniec, Zbąszynek, Babimost, Kargowa, Trzebiechów, Bojadła. 

12. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy. 

13. Przyjęcie protokołu z XXXV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie XXXVI Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

 

Podjęto porządek obrad ze zmianą jednogłośnie, 12 głosów ,,za’’. 

 

Ad.3.  Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 

międzysesyjnych. 

 
• 21 listopada, uczestnicząc w spotkaniu ze starostą Zielonogórskim oraz burmistrzami, 

wójtami oraz przewodniczącymi rad miejskich i gminy zorganizowane w Sulechowie 

w ratuszu. Spotkanie dotyczyło funkcjonowania samodzielnego publicznego zakładu 

opieki zdrowotnej w Sulechowie. 

• 2 grudnia zwołałem posiedzenie wszystkich Komisji Rady gminy w sali wiejskiej w 

Trzebiechowie w celu omówienia projektu uchwały, który projektu uchwały, który był 

procedowany na sesji nadzwyczajnej. 

• 5 grudnia pełniłem co miesięczny dyżur w Urzędzie Gminy w Trzebiechowie. 

• 27 grudnia zwołałem posiedzenie wszystkich Komisji Rady gminy w sali wiejskiej w 

Trzebiechowie w celu omówienia projektów uchwał, które będą procedowane na 

dzisiejszej sesji. 

 

Pan Przewodniczący Rafał Ćwiertniewicz podziękował bardzo serdecznie za życzenia te 

Świąteczne jak i Noworoczne które wpłynęły do biura rady Gminy. Również złożył 

najserdeczniejsze życzenia z okazji zbliżającego się Nowego Roku dla  wszystkich 

mieszkańców Gminy.  

 

W okresie międzysesyjnym wpłynęły następujące pisma : 

• 15.11.2022 informacja o złożeniu zarządzenia i projektu uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Trzebiechów, 

• 21.11.2022 informacja iż w związku z opracowaniem Strategii Rozwoju Gminy 

Trzebiechów 2023 – 2030 prośba o zapoznanie się na stronie BIP, 

• 22.11.2022 zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 

uchwały XXXIV/259/2022 z dnia 14 listopada 2022, 

• rozstrzygnięcie nadzorcze z dnia 07.12.2022 rok stwierdzono nieważność §12 ust. 2 

uchwały XXXIV/259/2022 

• 16.12.2022 wpłynęło pismo do wiadomości od Radnego Wiktorowicza w sprawie  

barku odpowiedzi na poprzednie pismo skierowane do Pana Andrzeja Ogrodnika w 

sprawie cmentarza w miejscowości Podlegórz. 

• 27.12.2022 wpłynęła informacja w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie przez Gminę Babimost porozumienia międzygminnego i 

przystąpienia do opracowania i wdrożenia Strategii Rozwoju Terytorialnego na lata 

2022-2030  

 



Ad.4.  Informacje Wójta Gminy o działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym. 

 
1. W dniu 14.11.2022r. uczestniczyłam Starostwie Powiatowym spotkaniu dotyczącym 

sytuacji kadrowej na Oddziale Klinicznym Endoskopii Ginekologicznej i Położnictwa 

Sulechowskiego Szpitala w Starostwie Powiatowym w Zielonej Górze.  

2. W dniu 16.11.2022r. uczestniczyłam w spotkaniu Gmin w sprawie Programu Fundusze 

Europejskie dla Lubuskiego 2021-2027 w Urzędzie Marszałkowskim w Zielonej Górze.  

3. W dniu 18.11.2022r. wzięliśmy udział z Panem B. Cybulskim w wideokonferencji 

organizowanej przez Wojewodę Lubuskiego Pana Władysława Dajczaka, która dotyczyła 

dystrybucji węgla i kwestii uchodźców.  

4. W dniu 21.11.2022r. uczestniczyłam w kolejnym spotkaniu dotyczącym sytuacji Oddziału 

Klinicznego Endoskopii Ginekologicznej i Położnictwa SP ZOZ w Sulechowie na 

zaproszenie Burmistrza Sulechowa Pana Wojciecha Sołtysa.  

5. W dniu 25.11.2022r. wraz z Mieszkankami Naszej Gminy wzięłam udział w badaniach 

cytologicznych w Centrum Medycznym ALDEMED w Zielonej Górze.  

6. W dniu 25.11.2022r. wzięłam udział w konferencji podsumowującej kampanię 

„Najwyższa jakość indyka w ” w Karczmie Pod Koziorożcami na zaproszenie Bomadek Sp. 

z o.o. 

7. W dniu 29.11.2022r. uczestniczyłam w spotkaniu w sprawie partnerstwa Gmin Powiatu 

Zielonogórskiego w Urzędzie Gminy w Babimoście.  

8. W dniu 01.12.2022r. wzięłam udział w posiedzeniu Lubuskiej Wojewódzkiej Rady 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w WORD Zielona Góra.  

9. W dniu 02.12.2022 r. odbyło się Posiedzenie Komisji Rady Gminy w Trzebiechowie.  

10. W dniu 05.12.2022r. odbyła się XXXV Nadzwyczajna Sesja Rady Gminy w 

Trzebiechowie.  

11. W dniu 06.12.2022r. wraz z Dyrektor TOK im. Tadeusza Wojtera Panią Ewą Bielewicz 

– Rapa wzięłam udział w warsztatach pt. „Polsko-Niemiecka praca partnerska i przyszłe 

warunki finansowania współpracy transgranicznej w Euroregionie Nysa-Sprew-Bóbr” w 

Guben.  

12. W dniu 12.12.2022r. uczestniczyłam w debacie poświęconej lubuskiej pediatrii pn. 

„Okrągły stół na rzecz opieki nad matką i dzieckiem” na zaproszenie Marszałek 

Województwa Lubuskiego Pani Elżbiety Polak. Spotkaniu towarzyszyło oficjalne otwarcie 

Centrum Zdrowia Matki i Dziecka przy Szpitalu Uniwersyteckim w Zielonej Górze. 

13. W dniu 14.12.2022r. wzięłam udział w posiedzeniu Konwentu Zrzeszenia Gmin 

Województwa Lubuskiego w Ośrodku Muzealno-Edukacyjnym w Słońsku.  

14. W dniu 14.12.2022r. mój Zastępca Pan Bartłomiej Cybulski uczestniczył w Spotkaniu 

Wigilijnym na zaproszenie Pani Justyny Hutor Dyrektor Przedszkola „Kraina Marzeń” w 

Swarzynicach.  

15. W dniu 15.12.2022r. uczestniczyłam w spotkaniu w Lubuskim Urzędzie Skarbowym w 

sprawie byłej Przetwórni . 

16. W dniu 16.12.2022r. wzięłam udział w Spotkaniu Opłatkowym z naszą młodzieżą z 

Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej w Karczmie Pod Koziorożcami.  

17. W dniu 17.12.2022r. uczestniczyłam w Spotkaniu Opłatkowym na zaproszenie 

Strażaków z OSP Trzebiechów.  

18. W dniu 20.12.2022r. wraz z byłymi i obecnymi Pracownikami Urzędu Gminy oraz 

Kierownikami i Pracownikami jednostek podległych spotkaliśmy się na wspólnej Wigilii w 

Sali Wiejskiej w Swarzynicach.  

19. Odebraliśmy garaż dla OSP w Trzebiechowie ( remontowany) z dofinansowaniem 

Urzędu Marszałkowskiego w Zielonej Górze -31 500 zł. 

20. 19 grudnia Nasza Gmina została uhonorowana certyfikatem „samorząd promujący 

zdrowie 2022”.  



21. W dniu wczorajszym wzięliśmy udział w posiedzeniu Komisji Rady Gminy ja, Pani 

Skarbnik Gminy, Zastępca Wójta. 

22. 20 grudnia 2022 przekazaliśmy informacje o wyborze oferty na Budowę placu zabaw w 

Trzebiechowie 11 ofert , oferta najkorzystniejsza Grupa Magic Garden Sp. z o.o. 

Inowrocław (kujawsko-pomorskie). 

23. Wczoraj odbył się odbiór sali widowiskowej w TOK im. T. Wojtera . 

24. Dzisiaj zarejestrujemy nowego BUSA na potrzeby osób niepełnosprawnych. 

 

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła szczegółowo Pani Skarbnik Ewa Kulik przedstawiając 

również autopoprawkę do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, głosowało 12 Radnych, 

projekt uchwały został przyjęty  jednogłośnie 12 głosów ,,za’’. 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trzebiechów 

na rok 2023. 

• odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

Pani Skarbnik Ewa Kulik Odczytała projekt uchwały. 

• odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

Pani Skarbnik Ewa Kulik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Zielonej Górze, która pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

• odczytanie opinii komisji Rady Gminy w Trzebiechowie, 

Pan Rafał Ćwiertniewicz odczytał opinię Komisji Budżetu i finansów Rady Gminy, 

która wydała pozytywną opinię. 

Pan Rafał Ćwiertniewicz odczytał również opinię Komisji rewizyjnej która stwierdziła 

zgodność i zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

• dyskusja nad projektem uchwały, 

Głos zabrał Pan Radny Daniel Wiktorowicz 

Na dzisiejszej sesji  będziemy podejmować jedną z ważniejszych uchwał Rady Gminy 

jaką jest uchwalenie budżetu na rok 2023. Proponowany budżet jest bardzo ambitny ale  

kosztowny. W moim odczuciu budżet dający bardzo dużo mieszkańcom gminy Trzebiechów. 

W tym miejscu pozwolę sobie na wymienienie inwestycji, które są strategiczne: 

Remont pałacu: etap 1 i 2. Planowany koszt tej inwestycji to 8,7 miliona złotych przy wkładzie 

własnym gminy 1,3 miliona. Nie trzeba być super ekonomistą aby wyliczyć, że jest to niewiele 

ponad 16 procent wartości. Jak widać jest to opcja bardzo korzystna. Powiedzmy sobie prawdę, 

że bez dotacji gminy Trzebiechów nie byłoby stać na wyremontowanie Pałacu, w którym jak 



wszyscy wiemy znajduje się szkoła. Bez remontu pałacu istnienie szkoły podstawowej 

mogłoby stać pod wielkim znakiem zapytania. Co w takim wypadku? Dowożenie dzieci z 

gminy Trzebiechów do szkół w Sulechowie czy też w Kargowej?  Wszyscy Państwo wiecie jak 

na dzień dzisiejszy wygląda komunikacja publiczna. A w dobie kryzysu może być jeszcze 

gorzej. Takiego rozwiązania sobie nie wyobrażam. Kolejna inwestycja wpisana do budżetu na 

rok 2023 to Budowa Kanalizacji  w Swarzynicach - etap 1  i 2.  Zaplanowany koszt to ponad 

4,6 miliona zł. Po wybudowaniu  i oddaniu do użytku kanalizacji istnieje duże 

prawdopodobieństwo, że do oczyszczalni  ścieki zrzucać będzie gmina Bojadła a to będzie 

miało przełożenie na zyski spółki Gminnej a co za tym idzie  samej Gminy Trzebiechów. 

Trzebiechowska oczyszczalnia będzie w pełni wykorzystywana. W  projekcie 

przyszłorocznego  budżetu znajduje się również tak długo oczekiwany  gminny plac zabaw dla 

dzieci z prawdziwego zdarzenia. Wisienka na torcie dla najmłodszych,  w przyszłości rodziców 

kolejnego pokolenia. Kwota zaplanowana w budżecie to 200 tysięcy złotych. Czy nie warto 

zainwestować w najmłodszych? Moim skromnym zdaniem: TRZEBA! Kolejna inwestycja to 

Przebudowa stacji uzdatniania wody  w Głuchowie. Tu chyba nie muszę nikomu tłumaczyć jak 

taka inwestycja jest potrzebna. Sami przekonaliśmy się niejednokrotnie na własnej skórze co 

do jakości wody pitnej  w naszej gminie. Inwestycja jak najbardziej nam potrzebna jak …. rybie 

woda. Jak jestem już w temacie wody to też należy nadmienić o modernizacji SUW w 

Podlegórzu. Koszt inwestycji to kwota 650 tysięcy złotych. Ponadto planowany jest  zakup busa 

dla osób niepełnosprawnych oraz dofinansowanie Trzebiechowskiego Ośrodka Kultury aby 

spełnić  wymogi  p.poż. Doskonale zdaję sobie sprawę, że czasy mamy ciężkie, inflacja rośnie, 

wzrastają ceny  energii, ceny gazu, do tego dojdą  podwyżki wynagrodzenia  dla pracowników 

i inne. My, mieszkańcy gminy Trzebiechów nie możemy stanąć w miejscu. Stojąc w miejscu – 

cofamy się.  Metodą małych kroczków musimy iść do przodu i dążyć do tego, aby w naszej 

gminie  żyło się coraz lepiej.   Jak mówi  porzekadło “ kto się nie rozwija ten się zwija“. 

Całkowity planowany koszt inwestycji to ponad 17 572 762,41 złotych a pozyskane 

dofinansowanie to 13 948 340 złotych.  W tym miejscu  chylę czoła  Pani Wójt oraz jej  

współpracownikom.   Przy wkładzie własnym 2 235 925,39 złotych wykonać takie inwestycję 

to inaczej tego nie powiem jak tylko: Brawo.  Te cyfry nie kłamią.  Jest to bardzo opłacalne dla 

gminy oraz mieszkańców . Planowany deficyt to ponad 9 mil zł ale jak dla mnie zrozumiały i 

oczywisty przy tylu inwestycjach. Będę głosował za przyjęciem powyższej uchwały o co 

również proszę wszystkich radnych. 

Głos zabrała Pani Radna Elwira Brażycka zadając pytanie czy w związku z tak wielkimi dużymi 

inwestycjami, planowanymi dużymi kredytami czy naszej gminie w przyszłości nie grozi 

niewypłacalność? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Ewa Kulik skarbnik : na dzień dzisiejszy tak jak w opinii państwo 

słyszeli, spełniamy wskaźniki na lata, które już zaciągnęliśmy kredyty oraz planujemy tak, czyli 

w latach 2023/2038 jest zachowana relacja, jeżeli chodzi o wskaźniki spłaty długu także nie ma 

obawy, żebyśmy nie spłacili tego zadłużenia. 

Głos zabrała również Pani Wójt Izabella Staszak objaśniając jeszcze skąd wzięły się kwoty 

planowanych kredytów, które mają być zaciągnięte. Tak to prawda jak powiedział Pan Radny 

Daniel Wiktorowicz zgadza się jest to bardzo ambitny plan. Pragnę przypomnieć wysokiej 

Radzie ze przez dwa ostatnie lata nie braliśmy żadnych kredytów. 

Głos zabrał także Radny Marek Hryszkiewicz potwierdzając również, iż plan inwestycji jest 

ambitny ale też bardzo potrzebny naszej gminie dodając również, że także będzie głosował za 

przyjęciem projektu uchwały . 



Głos zabrał także Pan Przewodniczący Rafał Ćwiertniewicz tylko podsumowując, tak jak tutaj 

już padły słowa budżet bardzo ambitny, bardzo szeroki. Myślę, że jeżeli uda się to wszystko 

zrealizować, to to po prostu nasze mieszkańcom w naszej gminie będzie żyło się dużo lepiej. 

• głosowanie uchwały budżetowej. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, głosowało 12 Radnych, 

projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 12 głosów ,,za’’. 

  

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Trzebiechów na lata     2023 – 2038.  

 

Projekt uchwały omówiła i przedstawiała Pani Skarbnik Ewa Kulik. 

Pani Ewa Kulik odczytała również opinii w sprawie projektu uchwały z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze, która opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, głosowało 12 Radnych, 

projekt uchwały został przyjęty 12 głosów ,,za’’. 

Pan Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy o godzinie 10.58 

Wznowiono obrady posiedzenia Rady Gminy godzina 11.05 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości na terenie gminy Trzebiechów. 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Paulina Piszczyk pracownik Urzędu Gminy. 

Głos zabrała Pani Wójt Izabella Staszak. Na poprzednich obradach Rady gminy projekt tej 

uchwały nie przeszedł, ponieważ była mowa, że są dłużnicy i są, proszę Państwa, wystawiamy 

tytuły wykonawcze do Urzędu Skarbowego, bo taka jest droga Pani Paulina sprawdziła i zostały 

wystawione 1034 tytuły od początku to jest od 2013 roku. Także bardzo proszę Wysoką Radę 

o podjęcie pozytywnej decyzji. 

Głos zabrał Radny Marek Hryszkiewicz wróciliśmy do tematu, tak jak Pani Wójt mówiła, 

mieliśmy tą uchwałę na poprzedniej sesji. I po prostu temat wrócił i pretensje możemy tylko 

mieć i wyłącznie do ustawodawcy. Bo w moim rozumowaniu to płacący muszą łatać dziurę za 

nie płacących.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Piszczyk. Nie stawka jest określona tylko i wyłącznie na osoby, 

które złożyły deklarację to mamy tych osób około 3000. Te osoby są brane pod tą stawkę, która 

jest nam jest potrzebna do zapłacenia za odpady. Jeżeli któraś z osób nie opłaca, wtedy jest 

kierowany tytuł wykonawczy, a nie jest ona brana. Ten tytuł wykonawczy to jest zaległość nie 

jest brana pod uwagę do wyliczenia stawki. 

Pan Radny Hryszkiewicz dodał również, że gmina ma obowiązek odbierania odpadów i nie 

może, jakby nie odbierać śmieci o tych niepłacących. Myślę, że jeszcze z czasem będzie trzeba 

podnieść tą kwotę o kilka złotych, trzeba zaś podkreślić że wracają gabaryty o które tak tu 

walczyliśmy dla mieszkańców co prawda raz w roku ale już będą zabierane z pod posesji. 



Głos zabrał Pan Przewodniczący Rafał Ćwiertniewicz zaznaczając, iż jak zostało wcześniej 

powiedziane kalkulacja opłaty za wywóz śmieci jest liczona z ciężaru, tonażu zabranych śmieci 

z terenu gminy.  Może się okazać, że w związku z tym że mamy trudności z opałem to tych 

śmieci drewnianych będzie mniej także tonaż też się zmniejszy a co za tym idzie opłata może 

zostać obniżona. Także moim zdaniem kwota powinna zostać podniesiona na pół roku o 3 zł 

jeśli po obliczeniach okazało by się że to jest jednak za mało to kwotę podnieść o kolejne 3 zł. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik. Tak jak mówi Pan przewodniczący, to na pewno na dzień 

dzisiejszy będzie za mało, dlatego że jesteśmy po przetargu już znamy cenę jednostkową. No 

tak jak Pan mówi, nie jesteśmy w stanie przewidzieć z całego roku, ile jaka będzie ilość tych 

odpadów, ale opieramy się na wykonaniu już tego roku. Na ilościach przy tych cenach, które 

Pan nam zaoferował w przetargu na dzień dzisiejszy stawka została skalkulowana musi wynosić 

35 zł, abyś ten program nam zrównoważył. 

Głos zabrał Radny Daniel Wiktorowicz. Ja mam tutaj jeszcze też przed sobą, bo tutaj Pani 

Paulina nam wczoraj na Komisji też właśnie dała obliczenie stawki. Pragnę tutaj nadmienić, że 

z kalkulacji, które zostały wykonane stawka za osobę bez kalkulacji to wychodzi. To jest 37,97 

zł, a zniżka z kompostownika to jest 35,56, czyli jak będziemy podejmować uchwałę o kwocie 

35 zł to i tak jest niżej z kalkulacji. 

Pani Wójt Izabella Staszak zabrała głos ja bardzo proszę o zatwierdzenie stawki proponowanej 

w uchwale 35 zł to jest stawka nie wyliczona na wyrost to jest stawka faktycznie taka jaka jest 

potrzebna nam, bo tak jak już państwo wysoka Rada się orientuje. My z odpadów jako gmina 

nie możemy pobierać, mieć żadnych dochodów, to musi się wszystko bilansować. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, głosowało 12 Radnych, 

projekt uchwały został przyjęty 9 głosów ,,za’’, 1 ,,przeciw’’, 2 ,,wstrzymał się’’. 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 

Gminie Trzebiechów na lata 2023 – 2025. 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Dorota Wołangiewicz Przewodnicząca Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, głosowało 12 Radnych, 

projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 12 głosów ,,za’’. 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy 

komunalnych na terenie Gminy Trzebiechów. 

Projekt uchwały omówił i przedstawił Pan Bartłomiej Cybulski Zastępca Wójta. 

Głos zabrał Radny Daniel Wiktorowicz zadając pytanie Panu Krzysztofowi Kliber Kierownika 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w sprawie odpowiedzi na pismo, które Radny Daniel 

Wiktorowicz wysłał w swoim imieniu i mieszkańców dnia 8 grudnia do Prezesa ZGK w 

sprawie cmentarza w Podlegórzu. 16 grudnia wysłałem monit oraz przeprowadziłem rozmowę 

telefoniczną z obecnym na sesji Panem Zastępcą. Pan zastępca zobowiązał się do 

natychmiastowej odpowiedzi. Niestety, do dnia dzisiejszego odpowiedzi nie otrzymałem. Czy 

Spółki terminy nie obowiązują ? Chciałbym powiedzieć, że czekam na odpowiedź do końca 

roku. 



Odpowiedzi udzielił Pan Krzysztof Kliber. Drodzy Państwo, Wysoka Rado, Panie 

przewodniczący, dziękuję za informację i zwrócenie uwagi. Oczywiście odpowiedź będzie to 

Pana wystosowana do końca roku z tym terminem nam się sprawa rozstrzygnie w kwestiach 

merytorycznych. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, głosowało 12 Radnych, 

projekt uchwały został przyjęty 11 głosów ,,za’’, 1 głosy ,,przeciw’’. 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/246/2022 Rady 

Gminy w Trzebiechowie z dnia 28 czerwca 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie przez Gminę Trzebiechów porozumienia międzygminnego i 

przystąpienia do opracowania i wdrożenia Strategii Rozwoju Terytorialnego na 

lata 2022 - 2030 obejmującej  gminy Trzciel, Pszczew, Szczaniec, Zbąszynek, 

Babimost, Kargowa, Trzebiechów, Bojadła oraz Przytoczna 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Wójt. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, głosowało 12 Radnych, 

projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 12 głosów ,,za’’. 

 

Ad.12. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Protokół z XXXIV Sesji Rady Gminy, 

głosowało 12 Radnych, Protokół został przyjęty jednogłośnie 12 głosów ,,za’’. 

 

Ad.17. Przyjęcie protokołu z XXXV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Protokół z XXXV Nadzwyczajnej Sesji 

Rady Gminy, głosowało 12 Radnych, Protokół został przyjęty 10 głosów ,,za’’ 2 ,, 

wstrzymał się”. 

 

Ad.18. Sprawy różne. 

 
Głos zabrał Radny Marek Hryszkiewicz podziękował Pani Wójt i sprostował, iż organizacją 

spotkania opłatkowego w Straży zajmował się Zarząd i te podziękowania należą się dla Pana 

Sylwestra,  Pawła , Majki i Mateusza. 

Głos zabrała Pani Helena Banachowicz Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy zadając 

pytanie w sprawie zgłoszenia jakiego dokonała na poprzedniej sesji to jest dokładnie o wycięcie  

drzew pomiędzy Posesjami numer 7 i 8. Są to drzewa spróchniałe, które nadal stoją. Wystarczy 

popchnąć dobrze i się przewrócą. A, skoro jestem już przy temacie drzew, proszę o interwencję 

przy drodze. Ja wiem, że to jest droga powiatowa 11-92F odcinek Smolno Wielkie- Ostrzyce 

tam są 3 drzewa. Jest brzoza, topola i klon. Są to sterczące kikuty z obschnięte, które w każdej 

chwili mogą się przewrócić na jezdnię. Następna sprawa to jest ten nieszczęsny nasz zbiornik 

przeciwpożarowy. Chyba on się tak nazywa w Ostrzycach, wjeżdżając od strony 

Trzebiechowie, po prawej stronie zarośnięty trzcinami. Jeszcze trochę to te trzciny wyjdą za 

ogrodzenie z tej siatki.  

Głos zabrała Pani Joanna Żbik sołtys wsi Mieszkowo, również w imieniu Pana Zenona 

Małowskiego sołtysa wsi Gębice. Po raz kolejny zwracam się z prośbą o załatanie dziur w 

Mieszkowie. Powiem szczerze, że siedząc tutaj dzisiaj i słysząc o tych pięknych wielkich 



inwestycjach w innych miejscowościach o pałacu, o kanalizacji i tak dalej, to taką miałam 

dygresję, że pół roku czekam na załatanie paru dziur. 

Głos zabrał Radny Daniel Wiktorowicz. Mam takie pytanie do Pani Wójt odnośnie drogi 278, 

bo w czerwcu mieliśmy spotkanie połączonych gmin. Stanowisko, żeśmy tutaj jedno wyrazili, 

że chcemy ten remont tej drogi 278 i mam takie pytanie, bo ze względu na to, że bardzo często 

myślę, że nie tylko ja jeżdżę do Sulechowa i z powrotem, zauważyłem, że na Kruszynie zaczęło 

coś się dziać jest wybierane pobocze. 

Odpowiedzi na pytanie Pani Heleny Banachowicz udzielił Pan Bartłomiej Cybulski. Osobiście 

byłem z Panem Danielem Seredyńskim faktycznie te drzewa są w złym stanie technicznym. 

Sprawa została zgłoszona do Starostwa Powiatowego. Czekamy na decyzję i pozwolenie na 

wycięcie tych 2 drzew. Jeżeli chodzi o te 3 drzewa, konary zgłoszę sprawę do Pani Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych, a jeżeli chodzi o zarośnięty zbiornik przeciwpożarowy, no to 

bardzo proszę o wpisanie tego zadania do realizacji w ramach funduszu Sołeckiego i zostanie 

to zrealizowane tak jak chociażby oczyszczenie stawu Trzebiechowie. Odpowiadając na 

pytanie Pani Sołtys Mieszkowa odnośnie dziur w dniu dzisiejszym byłem, zobaczyłem te 

dziury, bo wczoraj na Komisji był to dyskutowany tam Pan sołtys Zenon Małowski 

interweniował w tej sprawie. Wiem, że dzisiaj od rana tam Zakład to jakieś takie prace 

kosmetyczne prowadzi, ale chciałbym, żeby się Pan kierownik do tego ustosunkował. 

Kierownik ZGK Pan Krzysztof Kliber odpowiedział,  iż w tej chwili jest zachowana 

przejezdność, to co mogli po prostu zasypali, natomiast jak tylko pogoda pozwoli kupimy asfalt 

na gorąco i zostaną zaklejone te dziury, natomiast stan nawierzchni jezdni jest jaki jest, które 

dziury naprawiamy to zaraz powstają nowe dziury. 

Głos zabrała po raz drugi Pani Joanna Żbik Odpowiadając Panu na pogodę, bo teraz tak mnie 

tu Pan odbija, to ja Panu powiem, że ja to zgłaszam od lat, a wtedy słyszałam, że jest piątek, są 

dożynki potem, że pada deszcz i cały czas Pana Prezesa uprzedzałam, że za chwilę będzie mróz 

i będę słyszała, że w mrozie się tego nie da zrobić. 

Odpowiedzi na pytanie Radnego Wiktorowicza udzieliła Pani Wójt Izabella Staszak droga 278, 

rozmawiałam parę dni temu przed świętami z dyrektorem wydziału infrastruktury Urzędu 

Marszałkowskiego czekają na środki unijne. To co jest robione na Kruszynie to jest remont, a 

ta nasza droga to czekają na środki unijne. Jeżeli nie będzie żadnych kroków to będę prosiła 

Wysoką Radę, żebyśmy znowu się postawili i jeżeli nie będzie, nie dojdzie do remontu, bo 

powiedział mi, że mam się nie martwić, że środki unijne będą i drogę, będzie robiona. 

 

Pani Wójt Izabella Staszak przekazała życzenia :  Wszystkim Państwu i Państwa rodzinom, 

Państwa bliskim. Życzę zdrowia, bo to jest najważniejsze. Życzę wytrwałości, ponieważ 

zadania, które planujemy na rok, przyszły, są bardzo ambitne i to musimy wszyscy razem 

wykonać. życzę pomyślności, ale jeszcze raz powtórzę, jak nie ma zdrowia, to możemy sobie 

planować i planować wszystkiego najlepszego do siego roku. 

 
 

Ad.19. Zamknięcie XXXVI Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 
 

O godzinie 11.50 Przewodniczący zakończył XXXVI Sesję Rady Gminy 

w Trzebiechowie. 

 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy 

  Angelika Kieliszek Rafał Ćwiertniewicz 


